
redacció: 93 458 87 80 - linianord@comunicacio21.com | anuncia’t:  686 429 517 - publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicio21.com

BADALONA pàg 8
L’Ajuntament congela
l’IBI dels habitatges 
per tercer any seguit

BARCELONA 92 pàg 20
Villacampa recorda 
el partit contra el Dream
Team 25 anys desprésFALTEN66DIES

linianord.cat · 27/7/2017 · Núm. 225 · Difusió OJD-PGD: 15.038 exemplars setmanalsEl setmanari del Barcelonès Nord
línianord  

SANT ADRIÀ pàg 16

L’ocupació de pisos a 
la Mina continua i el PSC
mira cap a la Generalitat

SANTA COLOMA pàg 14

Nova crida perquè 
el consistori col·labori
amb el referèndum

MONTGAT pàg 17

Salvem Montgat protesta
contra el Wavgarden

OPINIÓ pàg 4

Article del vicepresident
del Govern, Oriol Junqueras

Els preus del lloguer pugen
un 10% en només un any

La mitjana ronda els 700 euros al mes i on creixen més és a Montgat, mentre que a Santa Coloma és on menys pàg 3

Entrevista a Julio Molina
President de la FAV Badalona pàgs 12 i 13

“El govern encara
no pot competir
amb la tirada que
té Albiol als barris”



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517
| 2 27 juliol 2017línianord.cat



3 | línianord.cat27 juliol 2017En Portada

Ja no passa només a Barcelona.
El preu del lloguer s’està dispa-
rant arreu del país i el Barcelo-
nès Nord no n’és una excepció.
Segons dades fetes públiques re-
centment per l’Agència de
l’Habitatge de Catalunya, l’im-
port que s’ha pagat de mitjana
per arrendar un pis a la comar-
ca durant el primer trimestre de
l’any és de 702 euros, la qual
cosa representa un increment
del 9,7% respecte dels preus
dels primers tres mesos del
2016.

Ara bé, com en tants altres
àmbits, el preu de l’habitatge
també reflecteix la dualitat eco-
nòmica i social entre els muni-

cipis de la comarca. Mentre que
en el conjunt de Badalona, San-
ta Coloma de Gramenet i Sant
Adrià de Besòs  llogar un pis cos-
ta de mitjana 576 euros al mes,
a Montgat i Tiana aquesta xifra
s’enfila fins als 890 euros.

Sigui com sigui, l’increment
de preus és una realitat als cinc
municipis i, de fet, la mitjana del
preu del lloguer que es paga a la
comarca ja supera la de Cata-
lunya, que és de 626 euros.

SANTA COLOMA, A LA CUA
Santa Coloma és la ciutat del Bar-
celonès Nord on els preus han
pujat menys en comparació als
primers tres mesos del 2016.
Aleshores la mitjana superava
per poc els 492 euros, mentre que
el primer trimestre del 2017 tan-
cava amb un registre que s’acos-
tava als 510. Un 3,5% que repre-

senta l’increment més baix a la
comarca i converteix Santa Co-
loma en el lloc on és més barat
llogar. A Badalona, els llogaters
s’han de rascar una mica més la
butxaca per trobar pis, amb un
preu de mitjana de 603 euros.
Això representa un augment de
gairebé el 6% en relació a fa un
any, quan el preu mitjà a la ciu-
tat no arribava als 570 euros.

A Sant Adrià també s’ha no-
tat la pujada. Durant el primer
trimestre del 2016, la mitjana del
lloguer se situava sobre els 582
euros i ara ho fa sobre els 618, la
qual cosa es tradueix en un aug-
ment superior al 6%.

Els preus actuals del lloguer
en aquests tres municipis con-
tinuen pujant, camí del màxim
històric que es va registrar el
2008, l’any de l’esclat de la
bombolla immobiliària. Ales-

hores, el preu de lloguer men-
sual a Badalona era de 698 eu-
ros, a Santa Coloma 635 i a
Sant Adrià de 705 euros.

MONTGAT ES DISPARA 
El segon municipi de la comar-
ca on és més car llogar és Mont-
gat. Allà, durant els tres primers
mesos del 2017 s’ha registrat un
preu mitjà per arrendament de
857 euros. Això converteix
Montgat en el municipi on l’a-
rrendament ha pujat més. I amb
diferència. Els tres primers me-
sos del 2016 la mitjana se si-
tuava en 685 euros. 

Això significa que l’incre-
ment d’un any a un altre ha es-
tat del 25%, un percentatge
que gairebé triplica el regis-
trat de mitjana a Catalunya i se
situa entre els increments més
alts a l’àrea metropolitana, con-

juntament amb Castelldefels,
Sant Fost de Campsentelles o el
Masnou.

A Tiana, mentrestant, l’aug-
ment registrat és similar a l’ex-
perimentat a Badalona i Sant
Adrià i voreja el 6%. En el pri-
mer trimestre, doncs, un lloguer
a Tiana ha costat 923 euros.
No obstant, el municipi ja par-
tia d’un preu alt els primers
tres mesos de l’any passat, amb
una mitjana de 873 euros. 

Amb l’increment registrat
respecte del 2016 Tiana és un
dels municipis de l’àrea metro-
politana amb els lloguers més
cars, conjuntament amb Cas-
telldefels i Sant Cugat del Vallès,
i ja es pot equiparar amb els
preus de lloguer d’alguns barris
de Barcelona com les Corts, el
Barri Gòtic, Provençals del Po-
blenou o el Putxet. 

Viure és més car
» Els preus del lloguer al Barcelonès Nord pugen un 9,7% respecte del primer trimestre de l’any passat

» Montgat lidera l’encariment amb una pujada del 25% i Santa Coloma és on augmenta menys

Andreu Merino
BARCELONÈS NORD

Els preus del lloguer pugen de forma generalitzada al Barcelonès Nord. Foto: Arxiu
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Opinió

per Salvi Pardàs

Els últims sondejos oficials
sobre el posicionament dels
votants davant el referèn-
dum de l’1-O apunten a la vic-
tòria de la població més mo-
bilitzada: guanyaria el “sí”
perquè ni un sol dels seus de-
fensors es quedarà a casa ve-
ient passar passivament els
esdeveniments. Mentre bona
part dels partidaris del “no”
s’abstindran per inhibició,
confusió o temor, els parti-
daris del “sí” aniran a votar
carregats de raons, il·lusió i
convenciment.

És comprensible que el
"no" estigui desmobilitzat.
Els grans mitjans d’informa-
ció d'obediència espanyolista

es dediquen a enverinar el
debat públic, a criminalitzar
l’independentisme, a escam-
par mentides i a col·laborar
amb la guerra bruta de l'Es-
tat… Calen més proves?
Doncs els qui no ens resignem
hem deixat el sofà per sortir al
carrer, per contrainformar,
per contrastar arguments
amb els nostres veïns, per
col·laborar amb les entitats ci-
vils. Hem sortit al carrer per
contribuir a fer possible un
debat obert i sense traves.

Les societats avancen per-
què n’hi ha que no es confor-
men. No tinguem por i afe-
gim-nos a la força transfor-
madora del “sí”.

Un diari participatiu

4La societat mobilitzada

Actualitat a la xarxa

#NoAcataràElTC #25Anys #ElShowDeNeymar

@324cat: El president Carles Puigde-
mont, a "Le Figaro": "Si el Tribunal Con-
stitucional m'inhabilita, no acceptaré
aquesta decisió".

@miqueliceta: .@socialistes_cat cele-
brem el 25è aniversari dels Jocs Olímpics
Barcelona '92. Reconeguem l'esforç de
tots en la figura de Pasqual Maragall.

@cprocuna: Piqué ya hace de presidente
del Barcelona. Neymar se queda. El
mismo circo montó el brasileño cuando
se fue de #Santos.

Tribuna

per Oriol Junqueras, vicepresident del Govern                                                                                                             

4La democràcia no té preu

De debò es pensen que amena-
çant-nos econòmicament ens
farem enrere? De debò creu el
govern espanyol que el camí per
aturar la voluntat de la gent del
país de votar i decidir el futur és
instrumentalitzant ara el Tribu-
nal de Cuentas per amenaçar el
patrimoni dels ja condemnats
per posar urnes?

Si és així, que sàpiguen que no
només no ens farem enrere sinó
que incrementen exponencial-
ment el desig de votar per decidir
i el nostre compromís amb la
democràcia i l’1 d’Octubre. Aquest
país no renunciarà a votar i ho farà
amb tota la dignitat. I si el preu so-
brevingut amb el que ara el govern
del PP vol aturar que la gent d’a-
quest país voti l’1 d’Octubre és una
responsabilitat de 5 milions d’eu-
ros, que no dubtin que aquest país
no deixarà ningú compromès
amb la llibertat a l’estacada. No
permetrem aquest nou abús que
no té cap més intenció que inti-
midar el conjunt de la població. El
9-N vam votar 2.344.828 perso-
nes, en un procés participatiu
exemplar. És a dir, 2,1 euros per
vot és la factura econòmica que
ara ens volen girar. No tinc cap
mena de dubte que cap dels que
vam participar en la votació —i go-
saria dir també que molts dels que
pel motiu que sigui no van anar a
votar aquell dia— estarem més
que satisfets d’aportar aquesta
quantitat per fer front a la nova
ofensiva del govern espanyol, ara
sobre el patrimoni de les quatre
persones ja condemnades del
Govern que presidia Artur Mas. I
òbviament, abordant la creació
d’una Caixa de Resistència al ser-
vei de la defensa de la democrà-

cia i plantejant les iniciatives cor-
responents en tots els àmbits.
Estem davant un episodi insòlit i,
malgrat tot, no ens sorprèn. Com
tampoc ens sorprèn que no es de-
mani cap responsabilitat per l’a-
fer Castor, que suma 1.350 mi-
lions, o pel rescat de les radials de
Madrid de 3.718 milions, o pel res-
cat fraudulent dels bancs que ha
costat desenes de milers de mi-
lions d’euros, entre molts d’altres.
O pels qui s’han fos irresponsa-
blement els 60.000 milions de la
guardiola de les pensions, verita-
ble amenaça de futur per al con-
junt dels nostres jubilats. Així
funciona el Règim del 78. Pal a qui
posa les urnes, pastanaga als que
ens han estat a punt d’arruïnar. 

Les darreres setmanes hem
vist com s’accentua l’amenaça
sobre el patrimoni personal de tots
aquells que gosin treballar per tal
que la gent d’aquest país pugui vo-
tar l’1 d’Octubre. Fins i tot ja s’es-
tà amenaçant hipotètics volunta-
ris sense cap rubor. Em pregun-
to, quan parlen del patrimoni
personal, el quantifiquen i ens as-
senyalen, si ens estan dient que vo-
len desposseir els nostres fills
d’un sostre on viure. Em pre-
gunto si tota resposta a la volun-
tat de la gent de votar és l’amenaça
de prendre’ns-ho tot. Em pre-
gunto si la voluntat de perjudicar
la ciutadania i els seus ciutadans
és el manual que distribueix el go-
vern espanyol del PP als seus
aliats polítics i mediàtics. Em pre-
gunto si allò que hem pogut veu-
re i escoltar fa uns dies a Las cloa-
cas de Interior, el rigorós docu-
mental dirigit per Jaume Roures,
és l’estratègia que guia tothora els
que volen impedir al preu que si-

gui que votem. Allò de "nos hemos
cargado el sistema sanitario" re-
vela la maldat inconfessable d’a-
quells que no dubten a conspirar
per perjudicar el conjunt de la so-
cietat catalana, tots i cadascun de
nosaltres. Sabeu quines respon-
sabilitats s’han exigit a les dues
persones que conspiraven per
delinquir des de les institucions de
l’Estat? Cap. La impunitat més ab-
soluta ha estat la resposta, amb el
silenci còmplice del gruix dels
partits polítics espanyols i de les
seves corretges de transmissió. 

Seguim i seguirem, serena-
ment. Amb el cap ben alt. Tre-
ballant per un futur pròsper, per
una societat més justa, a favor
dels emprenedors, al servei de la
majoria, potenciant les inver-
sions, potenciant les exporta-
cions, batallant per unes millors
infraestructures, al servei de
l’economia productiva, al servei
del bé col·lectiu, sent generosos
amb tothom, intentant mante-
nir les millors relacions amb la
societat espanyola. I parlant
amb tothom, sempre, a tothora.
També amb el govern espanyol,
per suposat. Ara bé, tothom ha
de saber que hi ha una cosa a la
qual no renunciarem mai i és a
servir el conjunt dels nostres ciu-
tadans facilitant que puguin di-
positar una papereta en una
urna per expressar la seva opi-
nió. Perquè si no ho féssim no
només estaríem traint un man-
dat ciutadà, estaríem condem-
nant el conjunt del nostre país a
la resignació i a la desesperan-
ça i a deixar el futur dels ciuta-
dans catalans en mans d’aquells
que no volen que ens en sortim
ni com a país ni com a societat.  
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per Jordi Lleal 

Estem en uns moments històrics
crucials, en el conflicte entre Cata-
lunya i Espanya, generalitzant és
clar. Perquè en realitat l’enfronta-
ment és entre la majoria del Parla-
ment de Catalunya i el govern d’Es-
panya que està en minoria, però que
compta amb el suport d’una gran ma-
joria del Congrés en què pertoca a la
proposta de fer un referèndum per
saber el parer dels ciutadans catalans. 

S’està entrant en una guerra de
declaracions i contradeclaracions,
que enterboleixen l’ambient i amb
amenaces, insults per part dels uni-
onistes, que per part dels indepen-
dentistes no n’ha sortit almenys a es-
cala dels polítics i entitats com Òm-
nium i l’ANC, ni un insult, ni un
aplaudiment si hi ha alguna bretola-
da, ni un aplaudiment a favor dels
implicats en el cas Palau, Pujol o al-
tres. Nosaltres també tenim els nos-

tres lladres i poques vergonyes i han
de purgar-ho. El president Puigde-
mont té molta feina, amb una res-
ponsabilitat enorme, amb un estat en
contra que fa i farà servir totes les ei-
nes que té a l’abast i que són moltes
i potents i, si convé, també té els ser-
veis secrets i les clavegueres. 

No s’ha de distreure amb minú-
cies, amb si aquell m’ha dit que tal
com, així i aixà, que si són verdes o
madures. Ara s’ha de concentrar en
acomboiar la nau cap a l’objectiu
proposat, fer el referèndum amb les
millors garanties possibles, malgrat
els bastons a les rodes que hi posarà
l’Estat, i arribar a la meta final, Ca-
talunya república independent a Eu-
ropa. Nosaltres hem d’ajudar en tot
el que sigui menester, sense pors,
amb convicció ferma. 

No distraieu al conductor, que ja
té prou feina!   

4No distragueu el conductor
Un diari obert

A la Declaració d’Independència dels
Estats Units se citen els drets de la
vida, la llibertat i la recerca de la feli-
citat com a drets de totes les persones.
Es diu que per garantir aquests drets
es creen els governs dels pobles, que
obtenen la seva legitimitat del con-
sentiment dels governats. “Volem ser
lliures i feliços”. L’any 2002 els eco-
nomistes Bruno Frey i Alois Stutzer
van comprovar que a Suïssa, als can-
tons on es feien més referèndums, les
preferències ciutadanes coincidien
més amb les polítiques públiques, i tot
plegat augmentava el benestar, la fe-
licitat de les persones. 

En aquests moments les institu-
cions catalanes són majoritàriament
favorables a la independència per vo-
luntat dels votants, i treballen per
aconseguir que la decisió definitiva
es pugui prendre democràticament
a les urnes. A diferència del que ha
passat al Canadà o al Regne Unit, a
Espanya el Tribunal Constitucional
ha fet una interpretació constitu-
cional contrària al referèndum. Per
això, el full de ruta vigent preveu l’e-
laboració d’una Llei de transitorietat
jurídica catalana on es regulin els as-
pectes necessaris per a la seva cele-
bració d’acord amb els requisits in-
ternacionals, i tot allò necessari per
a la transició cap a un Estat català, si
aquesta és la voluntat de la majoria
de la població. També es tramiten ja
altres lleis importants en aquest
sentit, com el Codi tributari de Ca-
talunya o l’Agència Catalana de Pro-
tecció Social.

La Llei de transitorietat, també
nomenada Llei de règim jurídic ca-
talà, serà semblant al que ja s’havia
plantejat a Escòcia com una consti-
tució provisional. Aquí, a casa nostra,
ha de servir tant per poder fer el re-
ferèndum com per gestionar la tran-

sició si surt el “sí” a la independèn-
cia. Per això ha de regular la nacio-
nalitat i el territori, la successió d’or-
denaments i administracions, els
drets i deures dels ciutadans, les
institucions, el poder judicial i l’Ad-
ministració de justícia, el finança-
ment, el referèndum i el procés cons-
tituent, a més de les disposicions fi-
nals i de desconnexió necessàries. Tot
el que calgui perquè en tot moment
la nostra societat segueixi funcionant
ordenadament i garantint els drets de
la ciutadania. Al cap i a la fi, les nor-
mes jurídiques són les que la pròpia
societat reconeix com a justes i les
compleix i observa com a tals. Només
podem dir que tenim un Estat de Dret
si hi ha protecció dels drets de la gent,
inclosos els drets de participació, i
això és el que es pretén amb  l’ela-
boració de textos on es possibilitin
aquests drets individuals d’exercici
col·lectiu, com són els referits al dret
a vot en democràcia.

El pensament independentista
pacifista és perfectament legítim en
democràcia, com ja ha assegurat el
Tribunal Europeu de Dret Humans
en nombroses sentències des dels
anys noranta. La pretensió de l’Estat
espanyol de judicialitzar aquesta vo-
luntat, imputant penalment mem-
bres del Govern i del Parlament per
seguir els mandats democràtics de la
ciutadania, no pot materialment im-
posar-se davant d’una població que
té llibertat d’expressió i que vol par-
ticipar en els afers públics del seu
país. L’èxit del procés és ara en
mans de la població catalana i, de fet,
sempre ha estat així. Estem parlant
del poder de prendre les decisions
que ens afecten a la vida diària de la
nostra comunitat. Parlem, en defi-
nitiva, un cop més a la història, de la
recerca de la felicitat.

per Dolors Feliu, jurista i membre del Col·lectiu Praga

4Recerca de la felicitat 
per Pedro Jesús Fernández

4Crisi social o territorial?

La comarca online

#25anysJJOO #SouBenvinguts #EsQueda

@AjBadalona: Coincidint amb el 25è
aniversari dels JJOO del 92, on Badalona
va ser subseu, María Gallardo visita l’expo
que ho commemora a la Casa de la Vila.

@icvsantacoloma: Al Mas Fonollar de
Santa Coloma, infants sahrauís i palestins
compartint taller de circ per un Sàhara lli-
ure i una Palestina lliure.

@FemSantAdria: Llegó en aro pequeño y
será su 12a temporada con la misma
camiseta dando el salto a LF1. Continúa
con nosotros, @helenalopez6.
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@gabrielrufian: Si no cabreara a la
derecha de cuartel y espantara a la
izquierda de salón, no sería una 
revolución.

@anxo_quintana: "Merecemos perder
Cataluña. Esa cochina prensa madrileña está
haciendo la misma labor que con Cuba".
Unamuno 1907. #Españanontenremedio.

@eduardvoltas: Quina llàstima no poder
debatre entre el Sí i el No amb Serrat,
Marsé & cia. Quina llàstima haver de de-
batre entre urnes i repressió.

Opinió en 140 caràcters

Un diari compromès

Intentar escriure no fent referència a
l’anunciat, i sembla que inevitable, xoc
de trens entre els governs català i es-
panyol no resulta gens fàcil. A un i al-
tre els interessa i els beneficia aques-
ta situació, ja que així alimenten els
seus seguidors i, a més, guanyen
temps per aconseguir que la majoria
de la ciutadania s’oblidi dels casos de
corrupció que hi ha en els dos partits
nacionalistes, català –CiU, avui trans-
format en PDeCAT– i espanyol –PP–,
i també dels problemes que realment
els afecten com a conseqüència de la
greu crisi social que patim.  

És impossible obrir un diari o
mirar la tele sense que no et trobis
amb notícies que parlin de la consulta
unilateral convocada pel president de
la Generalitat, en nom de tots els ca-
talans -diu-, per aconseguir que Ca-
talunya sigui independent i les res-
postes d’un govern espanyol retrò-
grad i repressiu que es nega a seure
per intentar trobar una solució a
aquest problema. S’ha de reconèixer
que mediàticament han guanyat les
forces conservadores nacionalistes
d’Espanya i de Catalunya utilitzant
aquest conflicte per tapar les seves
respectives misèries i així obtenir
rèdits polítics. 

Mentre tot això passa i centra el
debat com a mínim dels mitjans de
comunicació i els tertulians de qual-
sevol tele o radio –encara que cada
dia són més les persones que mani-
festen estar cansades de tants anun-
cis i debats estèrils– les desigualtats
socials creixen i es consoliden a Es-
panya i en especial a Catalunya.
Mentre les classes populars veuen
com les seves rendes disminuïen,
els rics incrementen les seves rique-
ses de manera escandalosa i obscena
amb la complicitat dels governs, ca-
talà i espanyol.

A Catalunya el patrimoni del ca-
talà més rics equival a la renda
anual de 150.000 famílies mitjanes
catalanes i això fa que Catalunya si-
gui un dels països més desiguals de
la UE-15 –el grup de quinze països
de la UE d’un nivell de desenvolu-
pament econòmic semblant al d’Es-
panya–. Segons diverses fonts con-
sultades, només 20 superrics a Ca-
talunya tenen en total una riquesa
de 22.400 milions d’euros, quanti-
tat gairebé equivalent a l’11% del PIB
català.

I què ha fet el govern de la Gene-
ralitat per combatre aquesta situació?

Durant aquests últims anys el go-
vern català és responsable de les se-
güents actuacions:

1. La despesa pública social es
va reduir en 3.456 milions d’euros, la
qual cosa va significar una reducció
d’un 17%, passant de gastar-se 19.881
milions el 2010 a 16.424 el 2015.

2. La despesa pública educati-
va es va reduir un 17%, passant de
6.310 milions a 5.234 milions en
2015.

3. La despesa sanitària pública
es va reduir un 14%, passant de
9.903 milions d’euros a 8.464 milions
d’euros.

4. La despesa pública en habi-
tatge es va reduir un 60% passant de
723 milions a 289 milions.

5. La despesa de protecció so-
cial es va reduir un 14%, passant de
2.110 milions a 1.823 milions.

6. La despesa en promoció so-
cial es va reduir un 39%, passant de
100 milions a 61 milions.

7. La despesa en foment de l’o-
cupació es va reduir un 25%, passant
de 732 milions a 551 milions.

Podríem continuar assenyalant
actuacions però ens hem limitat al
que es considera com pilars fona-
mentals de l’Estat del benestar.

El més vergonyós és que aquestes
retallades han estat de les més ac-
centuades a Espanya i a la UE-15 i,
encara pitjor, que ens diguin que
tota la culpa és del Govern central.

Per tant, és evident que l’aug-
ment de la pobresa i de l’exclusió so-
cial a Catalunya té uns responsables
que no cal buscar-los més enllà de l’E-
bre, si bé és cert que, en gran mesu-
ra, les polítiques impulsades pel go-
vern del PP, amb el suport dels na-
cionalistes catalans, són també les
que ens expliquen al servei de qui es-
tan els governs de les dretes, d’aquí
i d’allà.

Per això no és estrany que gene-
ri desconfiança entre la majoria dels
catalans que els que tenen el lideratge
del moviment independentista sigu-
in els mateixos que ens han retallat
l’Estat de benestar en impulsar me-
sures econòmiques i socials que
atempten contra la qualitat de vida de
la majoria dels catalans.

Malauradament, durant aquests
mesos res es parlarà d’això. Tanma-
teix, la vida continuarà després del 1-
O i és d’esperar que tant a Espanya
com a Catalunya hi hagi una altra ma-
joria política que prioritzi els pro-
blemes socials i solucionin, també, els
problemes territorials.

Al cap i a la fi és el que desitja la
majoria de la ciutadania: poder viu-
re en una societat més justa, iguali-
tària i democràtica.

per Pedro Jesús Fernández

4Crisi social o territorial?

Ara que el control dels mitjans de co-
municació per part de la classe políti-
ca ha arribat a límits d’autèntica asfí-
xia i d’intervencionisme malaltís, és
fantàstic que TV3 hagi apostat en-
guany per una sèrie com Nit i dia, amb
una segona temporada dedicada qua-
si íntegrament al tema de la corrupció
política. A molts els devia sorprendre
el capítol final (aviso, spoilers!), en què
en Víctor, un entrenador de boxa amb
tots els tics d’un nano de l’extraradi,
acaba matant Martí Miró amb una pis-
tola per al bestiar quasi igual a la que
aquest polític (notòriament esculpit
com un convergent de vella escola i del
3%) havia usat per desfer-se de Kevin,
el fill de Víctor, després de violar-lo en
companyia d’uns salvatges. La nit an-
terior en Víctor s’havia encarat al po-
lític investigat per corrupció que, sor-
tint d’un restaurant d’on les protestes
de la clientela l’havien obligat a mar-
xar, li havia disparat, fatxenda: “No si-
guis ingenu: els homes com jo no
anem a la presó.”

Amb aquest final, els creadors Llu-
ís Arcarazo i Jordi Galceran han fet re-
alitat el somni humit de tots aquells ciu-
tadans que defensen la justícia de l’ull
per ull. De fet, en Víctor només havia po-
gut accedir a investigar la mort del seu
fill mercès a l’ajuda d’un policia retirat
i de la Sara, interpretada magistralment
per Clara Segura, una forense que se sal-
ta olímpicament totes les seves funcions
per tal d’investigar allò que li interessa,
uns casos que acostumen a relacionar-
se amb tots els seus fantasmes psicolò-
gics i els abusos que ella mateixa havia
patit de nena. El final de Nit i dia pre-
figura un univers on la violència és l’ú-
nic camí per mantenir la pau social i on
els corruptes només cauen si la volun-
tat malaltissa d’alguns individus mig
pertorbats aconsegueix tombar-los.
Però diria que la sèrie també es pot lle-
gir com una certa revenja generacional
a partir de la qual els infants de la tran-
sició aconsegueixen matar la figura pa-
terna i els seus traumes.

Té gràcia que la realitat, un dels es-
pais que contraprograma sovint la fic-
ció, hagi fet coincidir aquest episodi fi-
nal amb la mort de Miguel Blesa, un su-
ïcidi del qual molts amants de les teo-
ries conspiratòries encara dubten.

Aquesta és una morbositat que ha
acompanyat també l’èxit de Las cloacas
de Interior, un producte amb què Jau-
me Roures ha intentat desprestigiar el
sotabosc del govern del PP, no pas per
donar ales a l’independentisme, sinó per
acabar cantant aquella cançoneta segons
la qual el problema d’Espanya és la dre-
ta que en desprestigia les estructures de
l’Estat. Però la morbositat que provoca
la claveguera pestilent i les reaccions vio-
lentes contra la injustícia acostumen a
formar part de tot allò que el sistema pot
engolir per no canviar gaire les seves di-
nàmiques: així ho expressa també el fi-
nal de Nit i dia, en què el Víctor paga la
seva revenja amb la presó, la Sara con-
tinua amb les mateixes ombres als ulls
i la justícia encara viu sota sospita.  

No sé si els guionistes de Nit i dia ja
preparen la trama principal de la tercera
temporada (seria una notícia
excel·lent!), però serà interessantíssim
veure com tota aquesta temàtica de la
temeritat individual que malda per ar-
ribar a la justícia col·lectiva es tracta des-
prés del referèndum de l’1-O. A mesu-
ra que ens estem acostant a la votació,
és fàcilment comprovable com l’espa-
nyolisme intenta dibuixar els líders in-
dependentistes com uns freaks teme-
raris que volen prendre’s la justícia pel
seu compte, sacrificant així el benestar
de la població. Al llarg de la història, tots
els alliberadors sempre han passat per
bufons o per sonats i, si el referèndum
s’aplica, els guionistes de Nit i dia tin-
dran feina per dotar de més glamur i
menys autotortura els justiciers, i encara
hauran de suar molta més tinta per ima-
ginar-se corruptes que no caiguin en el
paradigma de l’alcalde convergent que
ha viscut de puta mare amb les cor-
rupteles de l’autonomisme.

Si els líders catalans abandonen els
seus traumes d’infantesa, maten el pare
i tiren pel dret, d’aquí a ben poc els nos-
tres guionistes podran escriure sèries
com ara House of Cards, on digerirem
naturalment el mal amb una atracció
quasi irresistible i el poder polític més
cruent ens farà somriure amb aquies-
cència. També per tenir sèries de primer
món, ja ho veieu, valdrà la pena que si-
guem una tribu normal.

Publicat a El Nacional.cat

per Bernat Dedéu

4El final de 'Nit i dia' i l’1-O
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TRIBUTS4El Ple municipal va
aprovar dimarts la congelació de
l’Impost de Béns Immobles (IBI)
als habitatges de la ciutat per ter-
cer any consecutiu. La modifica-
ció parcial de les ordenances fis-
cals va tirar endavant amb els vots
a favor dels grups municipals
que integren el govern, PSC, PP
i Partit Demòcrata i Unió. Per la
seva banda, el regidor de Ciuta-
dans va votar-hi en contra.

D’altra banda, el Ple també va
aprovar la bonificació de fins al
95% de l’IBI per als immobles
d’organismes públics dedicats a
la investigació i als universitaris.
Aquesta mesura ha estat acor-
dada amb el rectorat de la Uni-
versitat Autònoma de Barcelona,
que és l’única universitat que
avui dia té un centre propi per a
la investigació a la nostra ciutat. 

Una bonificació de fins al
95% a la qual també podran op-
tar les entitats que desenvolupin
tasques socials i culturals i que no

tinguin ànim de lucre. Per poder-
se’n beneficiar, les entitats tam-
bé hauran de demostrar que la
meitat de les seves activitats es re-
alitzin de manera gratuïta o amb
criteris de tarifació social.

D’altra banda, els pensionis-
tes més grans de 65 anys podran
optar a rebre subvencions per
pagar l’IBI que arribaran com a
molt als 400 euros si compleixen
diversos requisits, com cobrar

menys de 543 en 14 pagues.
També es podran beneficiar d’a-
questa mesura altres col·lectius
com les famílies monoparen-
tals, així com les persones físi-
ques propietàries que cedeixin
pisos a l'Oficina Local d'Habi-
tatge de Badalona per tal que l’A-
juntament disposi d'una borsa de
pisos que es puguin destinar a
lloguer social, amb l’objectiu
d’incentivar-ne la cessió.

El Ple municipal va aprovar la mesura dimarts. Foto: Ajuntament

L’Ajuntament congela l’IBI dels
habitatges per tercer any seguit
» Es bonificarà fins al 95% de l’impost a universitats i entitats socials
» Els pensionistes podran rebre una ajuda de fins a 400 euros

Consens perquè Sant Jeroni
de la Murtra sigui públic

ACORD4Tots els partits polítics
amb representació al Ple muni-
cipal han instat l’Ajuntament a
iniciar els tràmits perquè una
part majoritària del monestir
de Sant Jeroni de la Murtra si-
gui de titularitat pública en un
futur. La proposta neix d’una
moció presentada pel Partit Po-
pular, que el Ple va elevar a ca-
tegoria de declaració institucio-
nal, en la qual es valora positi-
vament l'opció de compra del
monestir per part del consisto-
ri, al mateix temps que es plan-
teja la possibilitat que l’operació

rebi el suport d’altres institucions
públiques.

D’altra banda, amb l’aprova-
ció de la declaració l’Ajuntament
es compromet a iniciar els tràmits
necessaris per desenvolupar i
culminar el Pla Director del Mo-
nestir, que ha de definir els usos
dels terrenys i l’equipament. 

El text també insta l’Ajunta-
ment a prendre les mesures
adients i oportunes per garantir
la protecció i preservació del
valor històric, arquitectònic, cul-
tural i religiós del Monestir de
Sant Jeroni de la Murtra.

Tractament als arbres per
combatre la plaga de xinxes

MEDI AMBIENT4Avui l’Ajunta-
ment acabarà els treballs iniciats
dimarts per combatre la plaga de
xinxes que afecta els plàtans de la
ciutat. La presència d’aquesta es-
pècie als arbres no és un perill de
salut pública però pot causar mo-
lèsties a la població si els insectes
s’introdueixen a les llars.

Per això, dimarts i dimecres es
van fer fumigacions nocturnes a
diferents punts de la ciutat i avui
continuaran a l’avinguda Cata-
lunya, al carrer Alcalde Martínez
Écija, a la rambla de França can-
tonada carrer Sicília i a l’avingu-

da Martí Pujol, en el tram comprès
entre la B-20 i la C-31. Els treballs
començaran a les 11 de la nit i fi-
nalitzaran a les 6 del matí.

Les fumigacions es fan amb
productes autoritzats dins del re-
gistre de plaguicides del Ministe-
ri d’Agricultura. Es recomana a la
població que mentre duri la tasca
de fumigació es tanquin les por-
tes i les finestres dels habitatges
pròxims a la zona on s’estigui ac-
tuant.  L’empresa encarregada
de les fumigacions ha col·locat car-
tells en les porteries dels carrers on
es faran els tractaments.

Un incendi crema una nau 
al Polígon Badalona Sud

SUCCESSOS4Diumenge al matí
un incendi va cremar totalment
una nau de dues plantes i 1.000
metres quadrats al Polígon Ba-
dalona Sud. Els Bombers de la Ge-
neralitat hi van desplaçar catorze
dotacions, inclosa una grua, per
extingir el foc i el van donar per es-
tabilitzat a dos quarts de dotze del
migdia. Finalment, l’incendi va ser
controlat a les dues de la tarda.

Els bombers també van des-
plaçar una ambulància fins al

polígon, però finalment no es
van registrar danys personals a
causa del foc.

L’empresa afectada està si-
tuada a la cantonada del carrer de
les Filadores amb el carrer Manuel
Fernández Vázquez i es dedica a
la fabricació i distribució de flor i
planta artificial.

Segons ha informat la Guàrdia
Urbana, es van registrar 38 tru-
cades al telèfon 112 per avisar de
l’incendi al polígon.

Centre Cívic Morera | Concert d’Alicia Martel
Avui a les set de la tarda el Centre Cívic Morera acollirà el concert d’Alicia

Martel, creadora del projecte Dóna Cançó, un projecte de transformació
social a través de l’art impulsat per un col·lectiu de dones artistes de dife-

rents àmbits. A banda, Martel és compositora, actriu i coaching vocal.
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Música i cultura popular 
a la Festa Major d’agost

OBRES4Els enderrocs neces-
saris per començar a construir
el lateral de l’autopista C-31
entre l’avinguda President Com-
panys i el carrer Coll i Pujol ja
han començat. Ho han fet
aquesta setmana, tot i que el ca-
lendari inicial preveia que ho
fessin al juny.

Una de les primeres estruc-
tures que les excavadores han
enderrocat és una part de l’an-
tiga fàbrica Focus, que ja va ser
utilitzada com a magatzem du-
rant les excavacions arqueolò-
giques que es van dur a terme
als terrenys que acolliran el fu-
tur lateral.

Ara, tocarà enderrocar les
finques de l’avinguda Martí Pu-
jol que són a tocar de l’autopista.

Enderrocs previs a
la construcció del
lateral de la  C-31

PREVENCIÓ4L’Ajuntament ha
iniciat un procés de neteja dels
desguassos de la via pública per
evitar inundacions que acabarà
demà. L’objectiu és garantir el
desguàs en cas d’episodis de
fortes pluges o tempestes.

En primer lloc s’han dut a
terme tasques de manteniment
del clavegueram i una inspecció
visual de la xarxa. En segon lloc,
s’han netejat els embornals i as-
pirat els residus. Un cop com-
pletada aquesta primera fase es
comprovarà el funcionament
dels embornals davant possi-
bles episodis de pluja intensa o
fortes tempestes.

L’avinguda Martí Pujol, el
camí de Sant Jeroni de la Murtra,
el carrer Coll i Pujol, l’avinguda
Lloreda o el carrer Francesc Lay-
ret són alguns dels punts on s’han
desenvolupat aquestes tasques.

Neteja de
desguassos per
evitar inundacions

FESTES4Badalona ja ho té tot a
punt per celebrar la Festa Major
d’agost, que començaran ofi-
cialment el 14 d’agost amb el
pregó a la plaça de la vila a dos
quarts de vuit de la tarda, que
anirà seguit de la Gran Xeringa,
una traca de 500 metres que
passarà pels carrers de la Costa
Sant Anastasi i unirà la plaça de
la Constitució amb la plaça de la
Vila. El primer dia de festes
també comptarà amb una tan-
da de lluïment i una cercavila a
càrrec de les colles de cultura po-
pular. A la nit, un castell de
focs a la platja dels Pescadors i
el ball de festa major amb l’Or-

questra Excellence tancaran el
programa del primer dia.

El dia 15 començarà amb
l’Ofici Solemne a l’església de
Santa Maria, que donarà pas a
la ballada de gegants a la plaça
de Barberà. A la tarda, Landry el
Rumbero posarà la música a la
Rambla, on també s’hi farà una
ballada de sardanes.

A les deu de la nit, la ciutat
viurà un dels actes més carac-
terístics de la Festa Major d’a-
gost, amb el Bany de bèsties,
durant el qual les colles de foc
de la ciutat acaben el correfoc a
l’aigua, després de passar pel
front marítim.

Tot i que el gruxi d’actes es
concentra en els dies 14 i 15, la
Festa Major començarà a es-
calfar motors amb la Happy
Food Trucks els dies 11, 12 i 13.
Es tracta d’un festival d’estiu
que combinarà activitats cultu-
rals, música i gastronomia al
passeig Marítim. Hi haurà una
programació musical de quali-
tat, activitats infantils, demos-
tracions de cuiners de la ciutat
i tastets de vi. 

D’altra banda el 13 d’agost el
grup Animal oferirà un concert
a la Rambla. La banda és una de
les revelacions del panorama
musical a Catalunya.Torna la Festa Major d’agost a Badalona. Foto: Arxiu
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Entrevista

El seu antecessor al capda-
vant de la Federació d‘As-
sociacions de Veïns de Ba-

dalona (FAVB), Sigfrido Ramos, va
acomiadar-se dient que la fede-
ració havia de tornar a ser el “pal
de paller” de la ciutat. És la vo-
luntat amb la qual vostè encara
el seu mandat?
Hem de continuar amb la feina
que s’ha fet. Sabem que no és fàcil
però a poc a poc ens hem animat
amb coses que han anat sortint. No
cal inventar res. Evidentment hi
haurà novetats però s’ha fet una fei-
na molt ben feta que nosaltres ara
hem de continuar perfeccionant.

En qualsevol cas, la FAVB ha deixat
de ser el pal de paller de la ciutat?
Hem de recuperar l’espai social que
diem representar. Hi ha hagut mo-
ments de dificultat i fins i tot algu-
nes associacions de veïns han tan-
cat. Ara, però, crec que podem re-
vertir aquesta situació.

Quines són les novetats que im-
pulsarà la FAVB a les quals feia re-
ferència?
Bàsicament, executar la feina que
s’havia començat a fer. Hi havia
molts projectes en fase d’estudi
que ara ja s’estan enllestint. Per
exemple, a l’octubre podrem pre-
sentar diverses propostes de la co-
missió d’urbanisme.

Parlant d’urbanisme, una de les
queixes principals de molts veïns
és el que consideren un mal estat
de la via pública. N’hi ha per tant?
Per tant i més. Fa molt temps que es
tarda massa a fer actuacions. Amb
tot, hem de dir que això està co-
mençant a canviar. Què veu la gent
als seus carrers? Els sots, les pilones
trencades... Són coses petites però
importants per a la gent. La gestió
d’aquests problemes no s’ha fet bé

i espero que es pugui solucionar.  No
podem amagar el que tothom  veu.
Veurem si els plans de l’Ajuntament
per a la via pública funcionen.

Coincidint amb el balanç dels dos
anys de mandat de Dolors Saba-
ter, en declaracions a Línia Nord
vostèva dir que si el govern mu-
nicipal fos un semàfor, estaria en
ambre. Continua igual?
Sí, tot i que hi ha alguns aspectes
nous. El canvi de junta ha propiciat
que els nous responsables de la
FAVB ens entrevistéssim amb l’al-
caldessa, que hàgim fet contacte
amb regidors, que participem en co-
missions informatives, empreses
municipals... Això ens dóna una
millor perspectiva del que es fa
des de l’Ajuntament. L’altre dia, per
exemple, celebràvem la creació del
Consell Econòmic i Social a Bada-
lona. Allà nosaltres podem jugar-hi
un paper important com a entitat.
Per tant, seguim en ambre però
amb noves perspectives.

Com va anar la reunió l’alcal-
dessa Sabater?
A nivell personal molt bé, va ser
molt distesa. Ens coneixem des de
fa molts anys i ella va ser presidenta
de l’Associació de Veïns del Centre.
A nivell polític, nosaltres vam dir la
nostra, ella va dir la seva com a
Ajuntament i ens vam emplaçar a
mantenir la relació.

Com Sabater, moltes persones
vinculades a Guanyem Badalona
en Comú han participat o parti-
cipen en associacions de veïns.
Aquesta és una de les causes
que ha provocat un descens de la
mobilització a Badalona?
No ho crec. Aquest procés que des-
crius es va viure el 1979 amb l’en-
trada del PSUC a l’Ajuntament. Jo
mateix vaig ser regidor. Ara, però, no
crec que estigui passant un altre
cop. Per entendre la desmobilitza-
ció cal començar mirant la manera
de fer del govern municipal anterior.
Es feien reunions als bars.

Què vol dir?
L’Ajuntament anterior no ho va
fer bé en l’àmbit de la participació.
S’organitzaven reunions en bars.
Per exemple, a la Pau es van fer reu-
nions al bar que està aquí a fora, en
comptes de venir a l’Associació
de Veïns. El govern municipal ha de
poder venir a l’Associació de Veïns,
seure i parlar. Ara, amb el nou go-
vern, el fet que hi hagi persones de
l’àmbit veïnal en l’entorn de Guan-
yem no és causa directa de la des-
mobilització.

Sigui com sigui, la FAV no ha po-
gut formar una junta d’onze per-
sones, tal com estableixen els es-
tatuts de l’entitat, i actualment la
integren nou representants.
Això se solucionarà molt aviat. De
tota manera, ara comptem amb
més gent treballant que abans.
Hem tingut dificultats per cobrir
les onze places de la junta però re-

cuperem gent. Sense anar més
lluny, el Sigfrido Ramos o el Toni Flo-
res continuen treballant amb no-
saltres, tot i no ser de la junta. 

Hi ha gent jove interessada a
participar en la FAVB o el fa patir
el relleu generacional?
A l’octubre volem fer un acte de pre-
sentació de la Federació. Hi convi-
darem presidents d’entitats veïnals
d’arreu del territori que són joves. I
dones presidentes també. Volem de-
mostrar que hi ha molta gent jove
i dones que s’impliquen en el mo-
viment veïnal. Hem de reconèixer
que hem deixat de treballar qües-
tions importants per al jovent, com
les zones d’oci.  Ens hi hem d’impli-

car més i presentar propostes. Tenim
idees de com enfocar la zona del
port des del punt de vista dels joves.

El canal del port és el gran tema
de ciutat que hi ha sobre la taula
de la FAVB?
És un gran tema de ciutat i hi estem
implicats amb les associacions de
veïns de la zona. 

Com els agradaria que es desen-
volupés el projecte?
Amb molta participació, que hi co-
mença a ser. Ens preocupa l’espe-
culació i ho haurem de vigilar. Volem
una zona amable amb la gent. Però
més enllà del port hi ha temes molt
importants que són deutes històrics
amb la ciutat.

Per exemple?
L’autopista. Hem de vertebrar la
ciutat molt millor i hem de veure
com fer-la desaparèixer. D’altra
banda, també hi ha la via del tren.
El nostre equipament de ciutat
més important és la platja i el tren
hi barra el pas. Són deutes històrics
de la Gran Barcelona amb Badalo-
na.  Nosaltres hem de ser capaços
de fer entendre als partits que in-
dependentment de qui governi,
fan falta consensos per reclamar les
inversions corresponents a l’Estat
o a la Generalitat. Si avantposem els
interessos de partit als de ciutat, no
farem pinya.  Així no anem bé i no-
saltres ens oferim per generar
aquests consensos. Cal pensar en
clau de ciutat per abordar altres te-

mes, com per exemple l’arribada
de l’L1 del metro per connectar-nos
amb Santa Coloma.

Una connexió que de moment
queda aturada.
Mentre els diners de la Generalitat
se’n van cap a L’Hospitalet. Allà fan
més força i aconsegueixen més con-
sensos.  

Bé, diversos col·lectius i partits  de
L’Hospitalet acusen l’Ajuntament
de no comptar amb ells.
Potser també  importen les compli-
citats polítiques i els contactes, però
tot suma.

Tornem a l’L1. Badalona necessi-
ta reforçar el transport públic?
I tant. Tenim un greu problema
amb la mobilitat a la ciutat. No te-
nim carrils bici, per exemple. O s’a-
borda ja sumant els esforços de to-
thom o no ens en sortirem. Mira què
passa a Can Ruti. Privatitzar l’apar-
cament no solucionarà el problema.
Si tenim 100 places i en poses 50 de
pagament, continua havent-hi 100
places. Cal potenciar el transport pú-
blic fins a Can Ruti. 

D’altra banda, Badalona serà una
de les ciutats que acollirà una
prova pilot de restricció de vehi-
cles contaminants. Com ho veu?
Bé, va en la nostra línia.

Aquesta mesura es començarà
aplicant al Centre i a Progrés, però
vostè viu al barri de La Pau. Qui-

“Els partits polítics 
d’esquerres de Badalona
s’han de reorganitzar”

Julio Molina /President de la Federació d’Associacions de Veïns de Badalona

Julio Molina atén Línia Norddos mesos després d’agafar les regnes de la Federació
d’Associacions de Veïns de Badalona, prenent el relleu de Sigfrido Ramos. Molina 
reclama consensos a partits i entitats i considera que les forces d’esquerres de la
ciutat s’han de reorganitzar si volen disputar a Albiol les pròximes eleccions.

Andreu Merino
BADALONA

Perfil | Líder veïnal, exregidor i militant d’EUiA
Julio Molina va entrar a l’Associació de Veïns de la Pau quan tenia 12 anys, per formar part de l’àrea 
juvenil. Des d’aleshores acumula una llarga experiència en el moviment veïnal, però també ha posat

els peus a les institucions, quan va ser regidor del PSUC al primer Ajuntament democràtic. Ara,
compagina l’activisme amb la militància a EUiA i amb la seva feina als mercats municipals.

“Independentment

de qui governi, fan

falta consensos per 

reclamar inversions”
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nes són les  principals necessitats
aquí?
Cal invertir en la convivència. En
barris com La Pau no hi ha hagut ni
tan sols integració de les persones
vingudes d’altres llocs de l’Estat,
com els meus pares. Això de vega-
des ha fet difícil la convivència. El ba-
rri també està molt degradat urba-
nísticament, però la millor inversió
que podem fer ara és en convivèn-
cia. Albiol ha intentat provocar in-
cendis, però no ha pogut. 

Vol dir que no s’ha arribat a tren-
car la convivència?
No. Hi ha situacions difícils i molt ra-
cisme, però no s’ha trencat. Hi ha una
por subliminar que està latent. 

D’on neix aquesta por?
D’un barri que no s’ha cohesionat
bé.  Estem convivint-hi moltes cul-
tures sense haver fet un bon procés
d’integració. A causa d’això, la gent
que té capacitat econòmica per fer-
ho, se’n va de La Pau cap a altres ba-
rris de Badalona.

Molts veïns de Badalona fan
molta vida al seu barri però co-
neixen poc la resta. És una de les
situacions que es volen revertir
des de la FAVB?
Cal canviar la imatge que molts te-
nen d’alguns barris. Pomar, per
exemple, és encantador. Aquí hi
tenen molt a dir les administra-
cions. Si hi ha un carrer amb activi-
tat comercial, il·luminació i neteja, el
carrer està viu. La gent hi va, parla,
transita. En canvi, si no hi ha comerç
ni il·luminació i no es neteja bé... Apa-

ga y vámonos. Hi ha carrers on hi ha-
via 24 comerços i ara no n’hi ha cap.

Cal potenciar el petit comerç,
doncs?
És clar. Nosaltres fem una aposta cla-
ra pel comerç local de proximitat. Ho
tinc molt clar. Tot el que siguin
grans superfícies, s’han d’instal·lar
fora de la ciutat i que hi vagi qui vul-
gui. D’altra banda, jo treballo als
mercats i aquests equipaments
municipals també s’han de cuidar.

Més enllà de relacions entre barris,
quina relació hi ha amb associa-
cions veïnals d’altres municipis?
Hi ha una relació molt bona amb
Santa Coloma i també amb la Con-
federació d’Associacions de Veïns de
Catalunya. Volem ampliar aquest ti-

pus de relacions i, per exemple, he
estat a Madrid en una reunió de la
confederació estatal per abordar el
posicionament envers les empre-
ses energètiques. 

En el cas dels subministres bàsics,
com es pot garantir que tothom
hi  tingui accés?
A Catalunya tenim una experiència
molt important, com és la llei

24/2015, de mesures urgents per
afrontar l’emergència habitacio-
nal i la pobresa energètica. Però cal
treballar conjuntament a nivell es-
tatal perquè és l’àmbit d’actuació de
les grans empreses de subminis-
trament.

Permeti’m que aprofiti per sortir
un moment de Badalona. La sus-
pensió parcial de la Llei 24/2015
a càrrec del Tribunal Constitu-
cional ha estat utilitzada per
bona part del sobiranisme com
a argument per fer campanya a
favor de la independència. Vos-
tè comparteix aquest discurs?
No, no me’l crec. En diversos mo-
ments el Govern de la Generalitat
s’ha comportat igual que el govern
espanyol en relació a les elèctriques.
No dic res de l’esquerra indepen-
dentista, però Convergència enca-
ra té persones properes dins dels
consells d’administració d’aquestes
companyies. Jo ara m’he de creu-
re aquest discurs de persones que
representen el 3%, la corrupció o el
cas Millet? Quan ells negaven el pa
i la sal a ERC quan els plantejaven
la independència i mentrestant
feien pactes al Majestic, els que ve-
nim de la classe obrera ja anàvem
amb la bandera roja i la catalana re-
clamant l’autodeterminació. Dit
això, és cert que hi ha persones de
Convergència que no són així. 

Creu que si el procés està pilotat
pel partit que ha governat més
anys les coses no canviaran?
Ni amb els que governaven durant
l’època del tripartit tampoc.

En relació al procés sobiranista,
què hauria de fer Dolors Sabater?
Hauria de col·laborar amb l’1-O
cedint espais municipals?
Ha d’aplicar la coherència, treballant
amb perspectiva de ciutat. Jo vull
votar tot i tenir certs dubtes.

Però creu que a Badalona hi ha
d’haver urnes l’1 d’octubre per-
què tothom pugui votar?
Jo personalment crec que el refe-
rèndum s’ha de pactar. Des de la
federació defensem que la gent ha
de poder votar i això és un princi-
pi irrenunciable. Una altra història
és que el que s’ha plantejat per a
l’1 d’octubre no és el referèndum
de tots.  Si l’Ajuntament facilita l’1-
O ha de ser perquè això no supo-
si cap problema a Badalona. De
tota manera, la Generalitat té
molts locals a la ciutat. Ho dic
perquè és la Generalitat qui s’ha
d’encarregar d’organitzar el refe-
rèndum que ha anunciat i té prou
locals a la ciutat per fer-ho.

Un cop superat l’1-O, en principi a
Badalona no hi tornarà a haver ur-
nes fins al 2019, quan s’han de fer
eleccions municipals. Creu que
el PP les tornaria a guanyar?
Sí, n’estic convençut. Si es votés avui,
les tornaria a guanyar. Aquí el PP és
Garcia Albiol i quan parles amb la
gent, et diuen que el voten a ell, no
al PP ni als corruptes. D’altra ban-
da, els partits que governen ara en-
cara no poden competir amb la ti-
rada que té Albiol als barris i menys
ara que és el líder del PP a Cata-
lunya. Perquè això no sigui així, cal
treballar molt per aconseguir allò
que fa falta a la ciutat. A Badalona
la divisió de les esquerres es conti-
nuava notant durant els primers
mesos de mandat. A més, hi ha mo-
ments en què hi ha hagut sobre la
taula qüestions que dividien en
comptes de sumar. Per exemple, jo
sé que ICV-EUiA no va veure bé el
trencament de l’ordre judicial del 12
d’octubre. Els partits d’esquerres de
Badalona s’han de reorganitzar.

“La Generalitat 

té prou locals a la 

ciutat per organitzar

el referèndum”
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Santa Coloma

POLÍTICA4El Ple municipal de
dilluns havia de ser escenari de
la presentació de dues mocions
contràries al referèndum, una
presentada pel PSC i l’altra pel
PP. Aquesta previsió va provocar
la convocatòria d’una nova con-
centració amb el lema Volem vo-
tar, convocada per Som, ERC,
PDeCAT, ANC, Òmnium, Arran
o el Sindicat d’Estudiants dels
Països Catalans. Finalment,
però, els partits van retirar les
mocions de l’ordre del dia de la
sessió plenària, però la convo-
catòria per a la concentració es
va mantenir. 

Una cinquantena de persones
van acudir a la plaça de la Vila
amb cassoles, xiulets i pancartes
on es podia llegir “Votarem. Par-
lon, urnes Sí”. Aquesta és la se-
gona mobilització realitzada en
dues setmanes a Santa Coloma
per exigir a l’alcaldessa i al govern
municipal la seva col·laboració
amb el referèndum de l’1 d’octu-

bre, anunciat per la Generalitat
però que encara no ha estat con-
vocat. Una de les principals re-
clamacions dels favorables a l’1-O
a Santa Coloma és que l’Ajunta-
ment cedeixi els espais necessa-
ris per celebrar la consulta.

GESTIÓ PÚBLICA DE L’AIGUA
Una reclamació que es va tras-
lladar a l’interior del Ple, on tam-
bé es va aprovar l’adhesió de

Santa Coloma a l’Associació de
Municipis i Entitats per l’Aigua
Pública (AMAP). L’objectiu d’a-
questa associació és difondre,
vetllar, promoure i impulsar la
gestió pública de l’aigua, així com
l’accés universal i assequible al
subministrament.

El Ple va aprovar la proposta
del PSC amb els vots a favor de
Som i ICV-EUiA. Ciutadans i el
PP van votar en contra.

Imatge de la concentració a la plaça de la Vila. Foto: Som

Nova crida perquè l’Ajuntament
col·labori amb el referèndum
» Una cinquantena de persones es manifesten abans del Ple

» Som, ERC, PDeCAT, ANC i Òmnium van impulsar la convocatòria

Tot a punt perquè Can Zam
aculli el festival Tomorrowland

MÚSICA4Dissabte el parc de
Can Zam es convertirà en un
dels escenaris del festival de
música electrònica més gran
del món. L’esdeveniment tindrà
la seva seu central a la ciutat bel-
ga de Boom, però a través de la
iniciativa Unite serà present de
forma simultània a diverses ciu-
tats d’arreu del món, entre elles
Santa Coloma de Gramenet,
amb la qual cosa el certamen
arribarà per primera vegada a
l’estat espanyol.

A banda de Bèlgica i Can
Zam, el Tomorrowland també

aterrarà a ciutats d’Alemanya,
Israel, Dubai, Taiwan, Corea
del Sud, Malta i el Líban.

L’escenari de Santa Coloma
connectarà en directe amb Bèl-
gica per viure les sessions dels
discjòqueis Armin Van Buuren,
Dimitri Vegas & Like Mike i
Kshmr. 

A més, el públic colomenc
podrà veure en viu a l’escenari de
Can Zam Steve Aoki, Ingrosso,
Yves V, Ruben Rider, Hector
Mass, Double Pleasure, DJ
Nano, Afrojack, Abel Ramos i el
discjòquei local Albert Neve.

Els veïns podran votar 
el disseny de la Salzareda

PARTICIPACIÓ4El 16 de setem-
bre els veïns de Santa Coloma
podran participar en una vota-
ció per escollir quin ha de ser el
nou disseny del passeig de la Sal-
zareda, per la qual cosa podran
escollir entre dues opcions. 

La primera proposa un gran
passeig a tocar del riu, que
connecta amb el parc fluvial.
D’altra banda, la segona opció
manté a grans trets l’estructu-
ra i el disseny actuals, amb
l’amplada actual de la vorera de
façanes i una zona destinada a
parc i passeig.

Tots els grups de l’oposició van
manifestar al Ple municipal de
juny el seu rebuig a la reurbanit-
zació del passeig i van presentar
un miler de firmes de veïns que
defensaven la mateixa postura. Al-
guns veïns i veïnes també han ex-
pressat la preocupació per man-
tenir els jocs per als nens el més
a prop de les façanes possible per-
què no hagin de creuar la calça-
da per anar al parc.  

El 16 de setembre els veïns que
ho desitgin podran anar a votar el
disseny a l’Escola Santa Coloma
presentant el seu DNI.

Els Amics de les Arts i Chenoa,
caps de cartell de Festa Major

MÚSICA4La Festa Major d’en-
guany ja té programa. La ciutat
acomiadarà el juliol pensant en
el setembre, quan la ciutat aco-
llirà concerts de nivell en el
marc del programa de festes. Els
tres més destacats es faran a la
plaça de la Vila. 

Obriran el foc Els Amics de les
Arts divendres 1 de setembre amb
la presentació del seu últim disc
Un estrany poder. També pre-
sentarà nou àlbum Chenoa. La

cantant aterrarà a la ciutat dissabte
2 de setembre per interpretar
clàssics del seu repertori i els te-
mes el seu setè àlbum Soy hu-
mana.  Tindrà com a  teloner l’ex-
concursant colomenc de La Voz
Rafa Bueno, que acaba de produir
un disc amb Alejandro Sanz.

El 3 de setembre Loquillo po-
sarà punt final als concerts de
Festa Major amb un concert per
presentar el seu nou disc Salud
y rock and roll.

Solidaritat | Arriben els infants palestins
Un grup d’infants palestins passarà l’estiu a Santa Coloma. Dimarts l’Ajuntament
els va donar la benvinguda a la Sala de Plens del consistori i en les pròximes set-
manes participaran en diverses activitats a la ciutat. Algunes, conjuntament amb

el grup d’infants sahrauís que també passa part de l’estiu a Santa Coloma.
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Sant Adrià

DEMANDA4L’ocupació massiva
de pisos públics propietat del
Consorci de la Mina continua i  el
PSC reconeix que ha “agreujat” la
situació al barri. Aquest és el punt
de partida de la moció que els so-
cialistes presentaran al pròxim
Ple municipal de dilluns. Un text
que representa un memorial de
greuges o, dit d’una altra manera,
reflecteix la falta d’atenció que, se-
gons els socialistes, altres admi-
nistracions han tingut cap al ba-
rri. “Demanem ajuda i solidaritat
en el sentit estricte de la paraula”,
diu el grup municipal. Una recla-
mació dirigida principalment a la
Generalitat.

Concretament, el PSC dema-
na un increment dels ingressos
procedents del Fons de Coopera-
ció Local, que distribueix part
dels ingressos de la Generalitat als
ajuntaments. Una reclamació que
fa extensiva a l’Estat. Els socialis-
tes també demanen a la Genera-
litat que defineixi abans del no-

vembre quin serà el futur del bloc
Venus, pendent d’enderroc des del
2002. Un enderroc que tant el Go-
vern com l’Ajuntament han in-
tentat evitar en els darrers anys.

D’altra banda, la moció insta
Interior a mantenir les investiga-
cions que s’han realitzat contra la
venda de droga al barri, així com
a augmentar la dotació destinada
a la comissaria de Mossos d’Es-
quadra de la Mina. A més, el text
també planteja que el departa-
ment de Salut assumeixi la des-
pesa de la Sala de venopunció i de-
mana a l’Ajuntament de Barcelo-

na suport econòmic per gestionar
els pisos que el 1998 el Patronat de
l’Habitatge de Barcelona va cedir
a Sant Adrià. El PSC també plan-
teja la creació d’una “taula de
consens” integrada per tots els
grups municipals. El seu objectiu
seria el de representar la ciutat da-
vant de totes aquestes adminis-
tracions a l’hora de plantejar les
reivindicacions per a la Mina.

Precisament, diversos grups
municipals han criticat que el
web de l’Ajuntament hagi difós la
moció, acusant el govern de fer un
ús partidista del portal municipal.

La Mina tornarà a ser protagonista al Ple de dilluns. Foto: Arxiu

L’ocupació a la Mina continua 
i el PSC mira cap a la Generalitat
» Els socialistes presentaran al pròxim Ple del 31 de juliol una moció
per demanar ajuda a altres administracions per a la gestió del barri

El relleu de dos regidors deixa
a l’aire la reprovació de Callau

PLE4Fa una setmana tot apun-
tava que el Ple municipal repro-
varia l’alcalde, Joan Callau, i el ter-
cer tinent d’alcaldia, Juan Carlos
Ramos, per la seva gestió política
i per la seva presumpta implica-
ció en causes delictives, investi-
gades actualment per la justícia.
Ara, però, la possibilitat que l’o-
posició els reprovi en el Ple ex-
traordinari que se celebrarà avui
a les set de la tarda trontolla. El
motiu, el fet que Sant Adrià en
Comú (SAeC) no comptarà amb
els seus tres regidors. Marc Allo-
za i Basilio Perona van renunciar
al seu càrrec al Ple de juny i encara
no han estat substituïts per María
Tello i Alejandro Benito.

Per això, el vot de SAeC sumat
als de Ciutadans (3), ERC (2), PP
(2) i Mes (1) podria ser insuficient
per tirar endavant la reprovació.
Els 6 regidors del PSC i els 2
d’ICV-EUiA votaran en contra de
la moció i si la regidora no adscrita,
Fina López, o el regidor del PDe-
CAT també s’hi oposessin, el vot
de qualitat de l’alcalde podria fer

decantar la balança cap al No. “La
situació és responsabilitat meva.
Quan es va establir l’ordre del dia,
Tello encara no tenia acta de re-
gidora i després ha estat massa
tard”, diu el portaveu de SAeC,
Joan Belda. “En qualsevol cas, la
intenció de tots tres és reprovar
Ramos i Callau”, afegeix.

L’oposició també demanarà
detalls al govern sobre les causes
judicials en les quals hi ha inves-
tigats càrrecs públics i funciona-
ris de l’Ajuntament. Concreta-
ment, sobre la situació processal
de Callau, investigat per l’obertu-
ra d’una discoteca a les piscines
Marina Besòs el 2008, i sobre la
situació de Ramos i el gerent del
Consorci de la Mina i Pla de Besòs,
Juan Luis Rosique, investigats
pel presumpte desviament de
fons públics destinats a la vigi-
lància de pisos buits a la Mina.

A més, els grups de l’oposició
també requeriran avui al govern
municipal una explicació sobre el
pla de treball de l’executiu per als
dos anys que queden de mandat.

Denuncien un regidor del PP
per presumptes calúmnies

DENÚNCIA4El coordinador d’I-
niciativa per Catalunya Verds
(ICV) de Sant Adrià, Jose Luis
Muñoz, ha denunciat davant els
Mossos d’Esquadra el regidor
del PP Andreu Marín per publi-
car presumptes calúmnies i injú-
ries. La denúncia s’ha produït
després que Marín publiqués al
seu compte de Twitter que Muñoz
s’hauria aprofitat d’un tracte de fa-
vor per obtenir plaça a l'Escola
Bressol Municipal JM Céspedes
per als seus dos fills.

Muñoz ho ha desmentit asse-
gurant que el seu  fill gran mai no

ha anat a l’escola bressol muni-
cipal mentre que el petit no hau-
ria tingut cap tracte de favor, ja
que l'any 2016 el nombre total
d'infants en preinscripció va per-
metre entrar matricular-los a tots
excepte a un.

ICV demana la dimissió de
Marín i l’acusa de “propagar men-
tides” i de tenir una actitud “ca-
lumniosa absolutament intolera-
ble en un representant públic”.
“ICV rebutja i condemna l'ús de
menors per tal de mentir d'una per-
sona d'una altra opció política”, afe-
geix la formació en un comunicat.

Ecoparc donarà 24.000 euros
a entitats socials de la ciutat

CONVENI4L’Ajuntament ha
signat un conveni amb Ecoparc
del Mediterrani, dedicada al
tractament de residus, a través
del qual l’empresa destinarà
durant aquest any 24.000 euros
a patrocinar les activitats cultu-
rals, esportives, cíviques o lúdi-
ques d’entitats sense ànim de lu-
cre de Sant Adrià.

Concretament, aquest pa-
trocini es destinarà al menjador
social gestionat per l’Associació

Sociocultural Sant Antoni Maria
Zaccaria, que rebrà 18.000 eu-
ros i a la tasca d’educació i acció
social de l’Associació Juvenil
Barnabitas, que en rebrà 6.000.

L’acord entre l’Ajuntament i
l’empresa s’emmarca dins el
pla de treball a  través del qual
el consistori, a banda de donar
subvencions a les entitats del
municipi, també duu a terme
una tasca de recerca de recursos
externs per a aquestes. 

Jugateca ambiental | Últimes activitats d’estiu
El dissabte 29 i el diumenge 30 de juliol tindran lloc les dues últimes activitats de la Jugateca
ambiental d’estiu de la platja del Litoral. Dissabte es farà l’activitat Qui viu al mar? Els prats
de posidònia i els habitants del mar i diumenge La Festa del Riu: jocs de natura i familiars
al parc. La Jugateca tancarà a l’agost i tornarà amb més activitats a partir del 17 de setembre.
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Montgat

SUBMINISTRES4L’Ajuntament
ha signat un acord amb Aigües
de Barcelona per garantir el
subministrament d’aigua a aque-
lles famílies del poble que esti-
guin en una situació econòmica
vulnerable i tinguin dificultats
per pagar la factura.

El conveni va ser segellat di-
marts amb la signatura de l’al-
caldessa, Rosa Funtané, i el di-
rector general d’Aigües de Bar-
celona, Ignacio Escudero.

Ara les dues parts hauran
d’impulsar el procediment per
garantir el subministrament, en
el marc de la llei catalana
24/2015, de mesures contra l’e-
mergència habitacional i la po-
bresa energètica.

L’empresa haurà de sol·lici-
tar un informe de valoració de la
situació d’exclusió residencial
als Serveis Socials, que seran els
que determinaran si la persona
està en situació vulnerable.

MOBILITZACIÓ4La plataforma
Salvem Montgat espera reunir
avui un centenar de persones en
la mobilització en contra de la ins-
tal·lació al Pla de Montgat de Wa-
vegarden BCN. Es tracta d’un
complex per a la pràctica de surf
que inclouria la tercera piscina d’o-
nades més gran del món i s’ubi-
caria en uns terrenys de la Fun-
dació Montcelimar, integrada en-
tre altres per la UB i l’Ajuntament.

L’Ajuntament insisteix en el
seu poc marge de maniobra per
frenar el projecte si aquest com-
pleix amb la normativa vigent i l’al-
caldessa, Rosa Funtané, conside-
ra que el Wavegarden a BCN serà
“positiu” per al poble. L’Ajunta-
ment espera una nova versió de l’a-
vantprojecte després que la Ge-
neralitat exigís a Wavegarden di-
verses modificacions de la prime-
ra. Un cop rebuda, el consistori
haurà d’estudiar si concedeix les lli-
cències necessàries per construir
el complex. Avui el Ple decidirà si

dóna llum verda a la creació d'u-
na Comissió Informativa de Ca-
ràcter Especial formada per tots els
grups municipals amb l’objectiu de
fer seguiment del projecte.

PREVISIÓ DE COL·LAPSE
Salvem Montgat, però, té clar el
seu posicionament i considera
que el si Wavegarden BCN s’aca-
ba tirant endavant, el poble en sor-
tirà perjudicat. A banda de les
raons mediambientals denuncia-
des per la plataforma -consum

d’aigua i danys a la vegetació- el
col·lectiu posa l’accent en el model
de poble. “Ara ja ens arriba molt
turisme de Barcelona. Si en ve
més, el poble es col·lapsarà”, ar-
gumenta la portaveu, Mari Hino-
josa. “No tenim prou serveis per
atendre una demanda turística
més alta i a més el turisme pot fer
pujar encara més els preus de
lloguer”, diu. Avui a les set de la tar-
da, la mobilització a la plaça de la
Vila serà el primer capítol d’una
polèmica que pot anar per llarg.

El col·lectiu va celebrar la seva primera assemblea el 13 de juliol. Foto: Salvem

Salvem Montgat es mobilitza
contra el Wavegarden

Acord per garantir el servei
d’aigua a qui no pugui pagar-lo

TRIBUTS4Tiana podria seguir el
camí de Badalona i Terrassa i
exigir a l’Església que pagui im-
postos per les activitats econò-
miques que es desenvolupen a
immobles de la seva propietat.
Així ho ha avançat l’alcaldessa,
Ester Pujol, al seu compte de
Twitter. “Sí, ho portem al proper
ple; totalment d'acord i ja fa un
temps que ho estem preparant”
deia Pujol en resposta a la piu-
lada d’un usuari que demanava
implementar aquesta mesura.

Així doncs, si aquesta in-
tenció es tradueix en fets, el Ple
municipal de setembre debatrà
aquesta mesura i caldrà veure
en quins requeriments concrets
es tradueix. En el cas de Bada-
lona i Terrassa, els dos ajunta-
ments han plantejat que l’Es-
glésia pagui l’Impost de Béns
Immobles (IBI) corresponent a
aquells edificis on s’hi faci al-
guna activitat que reporti be-
neficis a la institució religiosa.
A Badalona, la mesura impul-
sada pel govern començarà per

les escoles religioses, mentre
que a Terrassa, a proposta de la
CUP, es vol suprimir part de l’e-
xempció de l’impost. Una
exempció que s’empara en un
conveni del 1979 entre l’Estat
Espanyol i la Santa Seu.

Ara, però, una sentència el
Tribunal de Justícia de la Unió
Europea considera aquesta bo-
nificació una possible “ajuda

il·legal” per part de l’estat. Per
poder posar fi a l’exempció,
però, seria necessari que l’estat
espanyol canviés la normativa vi-
gent i modifiqués la Llei d’Hi-
sendes Locals.

A Tiana, l’anunci arriba des-
prés que el mossèn de la parrò-
quia demanés impartir l’assig-
natura de religió a les dues es-
coles públiques del poble.

L’Ajuntament podria portar la mesura al pròxim Ple municipal. Foto: Arxiu

L’Església podria pagar impostos
per les activitats econòmiques

Jardí Lola Anglada | Nit de Música
El jardí Lola Anglada acollirà avui a les deu de la nit el concert de 
Versonautas en el marc del cicle Nits de Música. Roqui Alberto i Ana 
Sanahuja oferiran una experiència plena de contrastos i matisos a partir
d’una proposta artística que neix de la fusió de la música i la poesia.

Pla d’ocupació | Contractació d’onze persones
L'Ajuntament de Montgat ha creat un nou pla d'ocupació que suposarà la contractació
d'onze persones de diferents categories professionals. Es contractaran set administra-

tius, un treballador d'atenció ciutadana, dos arquitectes o enginyers i un treballador
Social. Es preveu que el període de contractació oscil·li entre els sis mesos i un any.

Tiana

Comencen els talls de trànsit
que duraran fins al setembre

OBRES4Desdel 17 de juliol estan
en marxa les obres de reforma del
centre que provocaran diversos
talls de trànsit fins al pròxim 8 de
setembre. Demà acabaran diver-
ses demolicions i canalitzacions al
carrer Lola Anglada, que van co-
mençar el 17 de juliol i que ha
comportat la restricció del tràn-
sit rodat pel carrer durant bona
part del dia. 

A partir de dilluns comença-
ran treballs de les mateixes ca-
racterístiques al carrer Sant Ce-

brià. Fins al 8 d’agost es tallarà el
trànsit des de les vuit del matí a les
set de la tarda. 

D’altra banda, el 9 d’agost es
tallarà el trànsit a la cantonada del
carrer Sant Cebrià amb el passeig
Sant Cebrià i el dia 10 a la inter-
secció del carrer Lola Anglada
amb el carrer del Centre. De l’11
al 28 d’agost es restringirà total-
ment el trànsit rodat al carrer Lola
Anglada i del 29 d’agost al 8 de se-
tembre s’aplicarà el mateix tipus
de restricció al carrer Sant Cebrià. 
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Comarca

MEDI AMBIENT4A partir de l'1
de desembre, els turismes que no
disposin d'etiqueta ambiental
de la DGT (Zero, Eco, C i B), no
podran circular per gran part de
la zona oest de Sant Adrià de Be-
sòs, Barcelona -excepte els barris
de Collserola i la Zona Industrial
de Zona Franca-, gairebé tot el
municipi de l'Hospitalet i les
àrees de Cornellà i Esplugues de
Llobregat que es troben a l'inte-
rior  de rondes.

La mesura ha estat acordada
per l’Àrea Metropolitana de Bar-

celona i els municipis. Un acord
que defineix aquesta zona de Bai-
xes Emissions entre les diferents
ciutats. 

Amb les estadístiques a la mà,
al llarg de l’any es produeixen un
màxim de tres episodis de conta-
minació, que duren entre 1 i 3 dies.
A partir de l’1 de desembre, doncs,
quan es decreti un episodi, no es
podrà circular de dilluns a dijous
de set del matí a vuit del vespre
fins que es declari el final de l’e-
pisodi. Els horaris de divendres es-
tan pendents de determinar.

PARTICIPACIÓ4Una setmana
després que els municipis de
l’Eix Besòs -Badalona, Santa
Coloma, Sant Adrià, Barcelona i
Montcada i Reixac- presentessin
130 propostes a desenvolupar en
aquest àmbit territorial en els
pròxims deu anys sota el nom
d’Agenda Besòs, ja hi ha hagut la
primera crida a obrir vies de par-
ticipació a la ciutadania. La Pla-
taforma per a les Tres Xeme-
neies demana a les administra-
cions locals que comptin amb
entitats i col·lectius per a treba-
llar els projectes presentats, en-
tre els quals hi ha la creació
d’un parc als terrenys de l’anti-
ga central tèrmica.

En aquest sentit, el portaveu
de la plataforma, Roger Hoyos,
valora positivament la proposta
però reclama més informació
per conèixer el detall d’aquesta
futura zona verda. “A la infor-
mació que hem pogut consultar
hem vist que el front litoral tin-

drà la consideració de barri”,
explica, al mateix temps que ce-
lebra el conjunt de propostes
fetes en el marc de l’Agenda Be-
sòs. Un pla estratègic que, per
ara, Hoyos qualifica de “docu-
ment de voluntats”.

PENDENTS DEL PDU
Un altre dubte expressat per
Hoyos en declaracions a aques-
ta publicació és la manera com

es combinarà el desenvolupa-
ment de la zona verda a l’àrea de
les Tres Xemeneies amb la re-
dacció del Pla Director Urba-
nístic (PDU) que la Generalitat
coordina per definir els usos del
front litoral adrianenc, l’última
gran parcel·la sense edificar de
l’àrea metropolitana. “Coma  pla-
taforma ens agradaria tenir de-
talls del PDU per poder valorar
el pla”, conclou Hoyos.

El pla preveu fer un gran parc a la zona de les Tres Xemeneies. Foto: Arxiu

Primera crida per obrir a 
la participació l’Agenda Besòs

Restriccions de trànsit a Sant
Adrià en episodis contaminants

Port Fòrum | Un ferit greu en un incendi
Diumenge a la tarda un incendi en una embarcació pneumàtica al Port Fòrum de Sant Adrià va provocar

que una de les persones que hi havia a bord resultés ferida greu. Els altres dos tripulants van resultar il·le-
sos. Els Bombers es van desplaçar fins al lloc de l’incendi i un cop extingit, la barca es va enfonsar total-

ment. A l’abril el Port Fòrum ja va patir un incendi en el qual es van veure afectades sis embarcacions.

SANTA COLOMA4L’Agrupació
del Comerç i la Indústria de
Santa Coloma va celebrar dis-
sabte passat una nova edició de
les seves Rebaixes a la fresca. Ho
va fer a la rambla de Sant Se-
bastià de Santa Coloma, de sis de
la tarda a 11 de la nit, per tal d’e-
vitar les hores de calor i aprofi-
tar el temps al màxim. 

Des de l’Agrupació han fet un
balanç positiu de la cita, que va
aplegar desenes de colomencs
interessats a trobar alguna gan-
ga de rebaixes. Aquesta jornada,
que antigament tenia el format
de fora estoc, vol servir com a re-
matada de la campanya de re-
baixes d’estiu. Des de l’entitat ex-
pliquen que es va fer servir una
aparença “moderna, actualitza-
da i propera” als clients, per tal
que aquests trobessin els pro-
ductes que buscaven entre la
vintena de comerços associats
que hi van participar. 

A banda de l’aspecte pura-
ment comercial, es van fer acti-
vitats infantils des de les sis de la

tarda i fins a les vuit, les quals van
tenir “força atracció”. A partir de
dos quarts de vuit, tanmateix, va
començar l’animació musical de
la mà de punxa discos que van
oferir la millor música per ani-
mar l’ambient. I ja més tard,
l’estil mogut de primera hora

va deixar pas a música chill out
per tal d’acabar tranquil·lament
una jornada que va oferir també
un espai de degustació perquè els
visitants poguessin agafar forces.

Des de l’Agrupació expliquen
que pretenen mantenir aquesta
activitat de cara al pròxim any. 

Les Rebaixes a la fresca van aplegar desenes de veïns. Foto: L’Agrupació

L’Agrupació barreja música i
rebaixes per animar el comerç

Badalona | Una fleca 365 a l’antic local del Burger King de la Rambla
La cantonada del carrer del Mar amb la Rambla allotja des de fa uns dies una fleca de la franquícia 365,
que ja compta amb un centenar d’establiments al país. L’antic local del Burger King, que va dir adéu fa
unes setmanes, segueix dividit en dues plantes. A la primera hi haurà un obrador visible als clients,
mentre que a la segona s’hi ubicarà un espai de degustació. El local consta de 280 metres quadrats. 

Comerç

Catalunya, el lloc de l’estat on
hi ha més robatoris a botigues
SEGURETAT4Catalunya és el
lloc de tot l’estat on es produei-
xen més robatoris a botigues.
Aquesta és una de les dades que
es desprén de l’estudi publicat
per l’empresa Checkpoint
Systems sobre els furts en el
comerç minorista en l’àmbit es-
panyol. Al Principat hi va haver
59.914 robatoris a petites boti-
gues durant el 2016, una xifra
lleugerament inferior a la de
l’any anterior però que segueix
tenint el dubtós honor de liderar
el rànquing. Tanmateix, és la Co-
munitat de Madrid la que té un

nombre més gran de furts en re-
lació amb la seva població –8,03
robatoris per cada miler d’habi-
tants–, tot i que en xifres abso-
lutes és la segona de la classifi-
cació amb 51.939.

El bronze absolut se l’endú
Andalusia, amb 32.121 sostrac-
cions durant l’any passat, se-
guida del País Valencià amb poc
més de 22.900. 

A nivell estatal, l’any passat
es van produir 234.170 furts
durant l’any passat, el que su-
posa una mitjana de 5 per cada
miler d’habitants. 
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4La Diputació de Barcelona ha
portat a terme l’innovador ‘Estudi
de reputació online de les platges
de la demarcació de Barcelona
2016’, el qual reflecteix, amb un ín-
dex de 8,47 sobre 10, l’elevada sa-
tisfacció respecte de “l’experiència
platja”. Això vol dir que els usuaris
de la xarxa han posat un notable
alt a les platges dels municipis del
litoral barceloní, que com cada any
reben el suport de la Diputació de
Barcelona per garantir-ne la se-
guretat i la salubritat. 

Aquest any 2017 la corporació
hi ha destinat 830.000 euros en el
marc de la campanya “Cuida les
platges i Cuida’t tu”, que promou
l’ús responsable de les platges, as-
segurant-ne la correcta vigilància
i la neteja adequada i, per altra
banda, conscienciant-ne els usua-
ris a través de recomanacions
bàsiques per gaudir de les platges
de manera sostenible.

Amb tot, la bona valoració de
les platges, segons aquest estu-
di del Laboratori de Turisme de
la Diputació –elaborat dins de l’à-

rea d’innovació en intel·ligència
turística per a la millora de la
competitivitat de les destina-
cions de la costa i que es basa en
el big data–, és una constant en
gran part del territori i és una re-

alitat tant entre els turistes es-
trangers com entre els visitants
locals. Per altra banda, la pun-
tuació emesa pels turistes de la
resta de l’Estat –molt especial-
ment a la ciutat de Barcelona– és
menys elevada, tot i que també
és positiva. 

Per realitzar aquest estudi
s’han analitzat més 270.000 con-

tinguts generats pels turistes i vi-
sitants, en relació a més de 120
platges de 26 destinacions, els
quals han estat compartits pels
usuaris en plataformes de refe-
rència a internet, tant a les xarxes
socials genèriques com en altres
d’especialitzades.

La reputació de les platges
de la Destinació Barcelona està
molt distribuïda entre les dife-
rents plataformes online que s’han
analitzat, cosa que és interessant
per multiplicar les opcions de
captació de nous visitants, però
que, alhora, és també el principal
desafiament per als gestors de les
destinacions que vulguin portar a
terme un seguiment de la seva
imatge a internet.

PLATGES TRANQUIL·LES
Des d'un punt de vista qualitatiu,
en general les platges de l’en-
torn de Barcelona són valorades
en termes de tranquil·litat i de
qualitat de la sorra i de l’aigua. Una
bona destinació per renovar-se i
afrontar l’any amb energia.

Unes platges de primera
» Les platges de la demarcació de Barcelona comencen la temporada amb un 8,4 de valoració

» La Diputació aporta 840.000 euros per garantir la seguretat i la salubritat de les zones de bany

4Els 830.000 euros que Salut
Pública de la Diputació ha desti-
nat als municipis costaners de la
demarcació –excepte Barcelona–
serveixen per garantir-hi el servei
de salvament i socorrisme –amb
l’objectiu de prevenir accidents
tant a la sorra com a l’aigua–. A
més, també ajuden a finançar el
lloguer i el manteniment del ma-
terial sanitari i de vigilància, sal-
vament i socorrisme, i les cam-
panyes d'educació i informació re-
lacionades amb la protecció i la
promoció de la salut a les platges. 

En aquest sentit, la Diputació fa-
cilita retolació i banderoles per a la

identificació dels llocs de socors i
para-sols; polseres per identificar els
infants i facilitar la seva trobada en
cas de pèrdua i cartells informatius
de l’estat de la mar i de la radiació
ultraviolada per als usuaris.

També ofereix material de sen-
sibilització sobre l’ús responsable
d’aquests espais, com ara el des-
plegable amb informació sobre
mesures de protecció solar, de
bany segur i de tractament per pi-
cada de medusa i el conte Els pi-
rates de la platja, que permet que
els infants coneguin, de manera lú-
dica, els riscos que hi ha a la plat-
ja i els aprenguin a minimitzar.

Suport ampli als municipis

La Diputació aposta

pel big data per una

millor competitivitat 

de les platges

Serveis

@diba

La Diputació dedica 830.000 euros a garantir la qualitat i la seguretat de les platges. Fotos: Josep Cano i Gonzalo Sanguinetti/ Diputació de Barcelona
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Esports

Abans-d’ahir es van complir 25
anys de l’inici dels Jocs Olímpics
de Barcelona, una cita que va
transformar aquesta ciutat però
que també va tenir una influència
determinant en altres municipis
del país. És el cas de Badalona, que
va ser l’epicentre de les competi-
cions de bàsquet. L’Olímpic, in-
augurat un any abans, va ser tes-
timoni d’excepció del joc que va
desplegar el millor equip de la his-
tòria: el Dream Team dels Estats
Units amb Michael Jordan, Larry
Bird i Magic Johnson, els millors
jugadors de l’NBA de principis
de la dècada de 1990, al capdavant.
Línia Nord ha pogut parlar amb
dos protagonistes que van viure la
cita intensament i van tenir els
nord-americans cara a cara: l’a-
leshores jugador Jordi Villacam-
pa i el periodista de la CadenaSER
Xavi Saisó.

“SABIA QUE PERDRÍEM”
L’exjugador i expresident de la
Penya, Jordi Villacampa, va ser un
dels dotze homes seleccionats per
competir a la cita. El sorteig va fer
que la selecció espanyola caigués
en un grup duríssim, amb els
nord-americans, Croàcia, el Bra-
sil, Alemanya i Angola.

El 2 d’agost va arribar el par-
tit que tothom estava esperant. “Va
ser l’únic partit de la meva vida que
sabia que perdria abans de jugar-
lo”, diu Villacampa, que va formar
part del cinc inicial d’aquell matx
amb Jofresa, Herreros, Jiménez i
Andreu. “Va ser tota una expe-

riència, poder competir contra
jugadors que només podíem veu-
re per televisió”, afegeix Villa-
campa, que va anotar 15 punts i va
robar 3 pilotes en 34 minuts.
“Érem conscients que a banda de
molt bons, físicament eren molt
potents. Ho vam veure i ho vam
patir”, diu el reusenc, que recor-
da que la selecció es va fer una foto
de grup amb els nord-americans.

Els estatunidencs van guanyar
tots els partits de la cita i es van
penjar l’or el 10 d’agost després de
derrotar Croàcia (117-85).

BOLCATS AMB EL BÀSQUET
I és que Badalona sempre ha tin-
gut un vincle especial amb el bàs-
quet, però l’idil·li es va intensificar
durant les dues setmanes llar-
gues de la competició. “Aleshores
la Penya estava en el seu millor
moment i això va facilitar que es
creés una simbiosi i que hi hagués
un gran ambient. En molts partits
que a priori no eren els més atrac-

tius, hi havia molta gent de la ciu-
tat”, valora Saisó.

La presència nord-americana
va despertar una enorme expec-
tació -“fins i tot en els entrena-
ments”, diu el periodista- però la
relació Dream Team-Badalona
va ser merament esportiva. “En-
trenaven, jugaven i poc més. S’es-
taven o al seu hotel de Barcelona,
perquè tampoc eren a la Vila
Olímpica, o fent alguna excursió”,
detalla Saisó.

El periodista assegura que la
cobertura de la cita va ser “un dels
moments més importants de la
meva vida professional” i apunta
que, tot i que la cita no va afectar
la ciutat tant com va passar a
Barcelona, sí que hi va haver can-
vis a barris com Montigalà.

ESPERIT OLÍMPIC BADALONÍ
Aquest esperit olímpic també es
pot gaudir en l’exposició que hi ha
a la planta baixa de la Casa de la
Vila i que es pot visitar fins demà.

El millor equip de la història 
va ser a Badalona fa 25 anys

» La selecció nord-americana va dominar el torneig de bàsquet 
» Jordi Villacampa i Xavi Saisó recorden la seva experiència olímpica

Pau Arriaga
BADALONA

Barcelonès Nord | UBSA i Sant Josep ja tenen el calendari d’EBA
El curs 2017-18 ja està servit. L’UBSA i el CB Sant Josep ja coneixen el calendari de la lliga EBA,

que es va sortejar divendres passat. La competició començarà el 24 de setembre i els adrianencs
rebran la visita del CB Roser de Barcelona, mentre que els badalonins visitaran l’Aracena de
Collblanc. El primer derbi de la temporada es jugarà el 17 de desembre a la pista adrianenca.

La Penya anuncia dos
fitxatges i renova Jordan

La plantilla 2017-18
del Divina Seguros
Joventut pren forma.
Abans-d’ahir, el club
va confirmar l’arriba-
da del base croat Do-
minik Mavra, proce-

dent del Sokoli macedoni i de l’es-
corta nord-americà Patrick Ri-
chard, del Rishon israelià.

Mavra, de 23 anys, va guanyar
la Copa de Macedònia l’any pas-
sat (proclamant-se MVP de la
competició) i ha signat un con-
tracta per una temporada.

Richard, de 27 anys, destaca
pel seu gran encert en el tir exte-
rior i ja té experiència en la Cham-
pions League, una competició
que va jugar el curs passat.

A més, els verd-i-negres han
renovat el contracte de Jerome
Jordan, que va arribar amb el curs
2016-17 en marxa, però que es va
convertir en una peça clau. De fet,
quan el curs passat va acabar
Jordan va ser el jugador més va-
lorat de l’equip, amb un promig de
10,4 punts i 5,6 rebots per partit
per a un total de 13,7 de valoració.

El debut de l’Snatt’s a la lliga
serà en una jornada unificada

L’inici de la Lli-
ga Femenina 1
ja està perfilat.
Dilluns passat,
la Federació es-
panyola de bàs-

quet va anunciar el calendari de-
finitiu i va confirmar que la pri-
mera jornada es jugarà de forma
unificada a Madrid. D’aquesta
manera, el Femení Sant Adrià ja
sap que el seu debut en la màxi-
ma categoria del bàsquet estatal
serà el dia 30 (en un pavelló que
encara s’ha de decidir) contra el
Gernika Bizkaia.

Les de Fabián Téllez jugaran

aquest partit com a visitants, de
manera que el debut lila a casa (a
partir del curs que ve, el pavelló
Marina Besòs serà l’escenari en
el qual les adrianenques actuaran
com a locals) serà el dimecres 4
d’octubre contra l’IDK Gipuz-
koa, en la primera de les dues jor-
nades intersetmanals que hi hau-
rà durant la competició.

La lliga no s’aturarà per Na-
dal i quan s’acabi la primera
volta, els sis primers classificats
jugaran la Copa de la Reina, en
una seu que encara s’ha d’anun-
ciar, i que es disputarà entre el 19
i el 21 de gener de l’any que ve. 

La foto de família de la selecció espanyola i del Dream Team. Foto: ACB
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BARCELONÈS NORD4Compte
enrere cap a l’inici del curs 2017-
18. Dilluns passat, la Federació es-
panyola de futbol (RFEF) va pu-
blicar el calendari del grup 3 de
Segona divisió, de manera que el
Seagull i el Sant Gabriel ja saben
quan i contra qui s’enfrontaran la
temporada que ve.

Les gavines, que tornaran a
ser candidates a l’ascens, co-
mençaran el seu nou camí cap a
la Lliga Iberdrola amb un dels mi-
llors partits de la lliga, contra el
Barça B, durant el cap de setma-
na del 2 i el 3 de setembre. El pri-
mer compromís de les de Jordi
Ferrón al municipal de Badalona
serà set dies després, quan rebran
la visita de l’Espanyol B.

Per la seva banda, el Sant Ga-
briel visitarà el filial periquito en

la primera jornada de la compe-
tició, mentre que el debut al José
Luis Ruiz Casado serà una set-
mana més tard contra l’AD Son
Sardina balear.

Els derbis es jugaran el 8
d’octubre al Ruiz Casado i a mit-
jans de febrer de l’any que ve al
municipal de Badalona.

El calendari, però, ha estat du-
rament criticat pel tècnic bada-
loní, Jordi Ferrón. En un article
a Futfem.cat, l’entrenador diu
que és “difícil d’entendre” que els
equips tinguin poc temps per fer
la pretemporada i mostra el seu
desencís perquè la competició
s’acabi el 22 d’abril. El badaloní
tanca el seu text criticant que és
molt bonic “parlar de millorar el
futbol femení des d’un despatx
sense conèixer la realitat”.

La cosa ja va de
debò. I és que
després d’una
setmana i mitja
de suar la can-
salada en les
primeres ses-

sions de pretemporada, el CF
Badalona debutarà en compe-
tició oficial aquest diumenge a
la tarda en la primera ronda de
la Copa Catalunya absoluta vi-
sitant el camp de l’Esport Club
Granollers que entrena Albert
Cámara.

Des de dilluns de la setmana
passada, pocs dies després que es
desbloquegés la situació econò-
mica del club, Manolo González
treballa amb 19 futbolistes, set
dels quals ja eren escapulats
l’any passat (tot i que Miquel Ro-
busté treballa al marge del grup
mentre es recupera de l’operació
per solucionar les molèsties que
va patir el curs passat), mentre
que la resta són incorporacions.
Aquesta setmana s’ha sabut que
Víctor García marxa a l’UCAM i
que el futur de Gerard Oliva
apunta a l’Atlètic Balears.

González, per tant, viatjarà a
la capital del Vallès Oriental amb
18 futbolistes i podria incloure al-
gun jugador del juvenil. Un cop
superat l’encreuament de la

Copa, els escapulats participaran
al Torneig d’Històrics, que co-
mençarà dimecres que ve.

AMISTÓS A SANT ADRIÀ
El del Granollers, però, no és el
primer partit del Badalona 2017-
18. El conjunt escapulat va de-
butar ahir a la tarda a la Ciutat
Esportiva Dani Jarque de Sant
Adrià contra l’Espanyol B en un
partit que va començar quan ja
s’havia tancat aquesta edició de
Línia Nord.

CALENDARI DE SEGONA B
Però tot i que ja queda poc
menys d’un mes per a l’inici de

la lliga, la realitat és que el ca-
lendari encara no s’ha sortejat.
Tot i això, durant el dia d’ahir a
la Federació espanyola de futbol
(RFEF) es va celebrar l’assem-
blea per ratificar els equips que
seran al grup 3 de la categoria de
bronze del futbol estatal durant
el curs 2017-18.

Línia Nord s’ha posat en
contacte amb la RFEF per co-
nèixer la data de publicació del
calendari i des de la federació as-
seguren que les dates seran pú-
bliques demà o a principis de la
setmana que ve, tot i que estava
previst que ahir mateix el ca-
lendari ja fos oficialitzat.

Els escapulats debutaran al municipal de Granollers. Foto: ECG

Comença la temporada: el CF
Badalona visita l’EC Granollers

Seagull i Sant Gabriel 
ja coneixen el seu calendari



| 22 línianord.cat 27 juliol 2017

agenda@comunicacio21.com

AGENDA D’ESTIU

Esports

AVUI 27 DE JULIOL
19:00 Alicia Martel és la creadora del projecte

Dóna Cançó. La compositora serà al C. C. Mo-
rera en el marc del cicle Estiu amb ritme. / Cen-
tre Cívic Morera.

FINS AL 29 DE JULIOL
16:00 Darrers dies en els quals se celebraran els

tallers de creativitat pensats per a joves
d’entre 12 i 30 anys. Entrada gratuïta. / CRJ
Mas Fonollar. 

DISSABTE 29 DE JULIOL
Tarda Un any més, Can Zam serà l’escenari del

Tomorrowland a Catalunya amb actuacions
com la del punxadiscos nordamericà Steve
Aoki. / Parc de Can Zam.

DEMÀ 28 DE JULIOL
Tarda En una de les darreres tardes del curs, el

Polidor ha preparat un torneig de billar per-
què tothom pugui demostrar el seu nivell amb
el tac. / Centre de producció cultural i juve-
nil Polidor.

DIUMENGE 30 DE JULIOL
11:30 La festa del riu serà el títol i la temàtica

de la darrera sessió de la Jugatecambiental
del curs 2016-17. / Passeig marítim de la plat-
ja del Litoral.

DIJOUS I DISSABTE
Matí-Tarda El mes es clourà amb dues deixalleries

mòbils. Els punts verds seran a l’avinguda Jor-
dana, a l’estació de Montgat Nord, a la plaça
de les Mallorquines i a l’avinguda del Turó.

TOT L’ESTIU
Tot el dia Durant els dies que resten de juliol,

l’agost i fins a l’11 de setembre continua en
marxa el concurs d’estiu d’Instagram. / Bi-
blioteca Tirant lo Blanc.

FINS AL 31 D’AGOST
16:00 El concurs Superlector continua en mar-

xa durant tot l’agost. El seu lema és Juga amb
la Biblioteca i guanya llibres i experiències úni-
ques. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Poques setmanes abans de l’inici del
curs escolar 2017-18, el Centre Cívic les
Mallorquines obrirà les seves portes en
forma d’aula d’estudi. / Centre Cívic les
Mallorquines.

Les aules d’estudi de la vila
obriran el dia 1 de setembre

A partir de l’1 de setembre

La música de la Festa Major de Santa
Coloma anirà a càrrec d’artistes i grups
molt coneguts en el panorama actual,
com Chenoa, Loquillo o Els Amics de
les Arts.

Loquillo, Chenoa o Els Amics
de les Arts seran a la Festa Major

De l’1 al 4 de setembre

Arriba una nova nit musical 
als Jardins de Lola Anglada

Avui 27 de juliol a les 22:00

El nou CF Badalona de Manolo Gon-
zález s’estrena a casa en un partit
amistós contra el Cerdanyola. / Mu-
nicipal de Badalona.

El CF Badalona s’estren a 
casa rebent el Cerdanyola
Dijous 10 d’agost a les 20:00

Un cop més, els jardins de Lola Anglada
seran l’escenari d’un nou concert amb
la millor música estival amb Verso-
nautas. / Jardins de Lola Anglada.

BADALONA4Les piscines de Bu-
dapest continuen en estat d’ebu-
llició. El campionat del món en-
cara la seva recta final (les proves
s’acabaran el dia 30) i Mireia Bel-
monte afronta també les seves da-
rreres oportunitats de penjar-se
l’or en un Mundial, l’únic gran tí-
tol que se li resisteix. Quan encara
queden quatre dies de competi-
ció, la badalonina ja ha aconseguit
penjar-se una plata, en la prova
dels 1.500 lliures.

Aquest primer metall va arri-
bar abans-d’ahir a la tarda, quan
va participar en la final dels 1.500
lliures, una modalitat que va do-
minar de forma incontestable la
nord-americana Katie Ledecky.
Belmonte va completar la prova
en 15 minuts, 50 segons i 89
centèsimes, una marca que a
més significa un rècord d’Es-
panya. La badalonina ja havia ac-
cedit a la final amb el segon mi-
llor temps, per darrere de la ne-
dadora de Washington DC.

Aquesta final, però, no ha es-
tat l’última vegada que Belmon-
te s’ha tirat a la piscina del Da-
nube Arena. De fet, ahir mateix a
la tarda, Belmonte va classificar-
se per a la final de la seva prova
preferida, la dels 200 papallona,
que es disputarà en el torn d’a-
questa mateixa tarda. Les proves

en les quals hi ha metall en joc co-
mençaran a disputar-se cap a
dos quarts de sis, però abans
d’aquesta final hi haurà la final de
200 estils masculina, la de 100
metres lliures masculina i la de 50
metres esquena femenina, a ban-
da d’algunes proves de classifi-
cació per a altres modalitats.

La marató de proves conti-
nuarà demà al matí, amb la clas-
sificació per a la final dels 800
lliures, una altra prova de la qual
Belmonte és plusmarquista es-
panyola. La darrera oportunitat
que tindrà la nedadora badalo-
nina per engreixar el seu palma-
rès particular serà diumenge, el
dia en el qual es posarà el punt fi-

nal als dissetens Mundials amb la
prova dels 400 estils.

DE MENYS A MÉS
La participació de la badalonina
al campionat va començar diu-
menge amb les proves de clas-
sificació per a les finals de 200
metres estils i dels 400 metres
lliures, en les quals no va poder
accedir a cap final i de fet, des-
prés de sortir de l’aigua, la ba-
dalonina va assegurar que no ha-
via tingut “bones sensacions”
en cap de les dues proves. Ni tan
sols en els llargs de papallona, la
seva gran especialitat, es va veu-
re que Belmonte tingués op-
cions de lluitar per les medalles.

Belmonte ja ha començat a disputar proves a Budapest. Foto: Speedo

Belmonte, subcampiona del
món en la prova de 1.500 lliures

Badalona recorda el seu
passat com a subseu de boxa

BARCELONA 924Ara que es
compleixen 25 anys de l’inici
dels Jocs del 92 tothom recorda
els partits de bàsquet a Badalona,
però la ciutat també va ser la sub-
seu de totes les proves de boxa.

El pavelló dels Països Cata-
lans va ser l’escenari dels com-
bats de les 12 categories de pes,
que es van disputar entre el 26
de juliol i el 9 d’agost del 1992.
Cuba va ser el país que més me-

dalles va aconseguir (set ors i
dues plates), seguida per Ale-
manya (dos ors i una plata) i els
Estats Units, que van aconseguir
un or, una plata i un bronze.

L’únic nord-americà que va
aconseguir pujar a l’esglaó més alt
del podi va ser Oscar de la Hoya.
El Golden Boy, que aleshores
tenia 19 anys, va començar a do-
nar-se a conèixer després de de-
rrotar l’alemany Marco Rudolph.

El Catgas Santa Coloma torna
a la feina dilluns que ve

Les vacances
arriben a la seva
fi. Dilluns que
ve, la plantilla
del Catgas Santa

Coloma està citada per comen-
çar la pretemporada a les ordres
d’Óscar Redondo, que encetarà
el seu segon projecte al capda-
vant del conjunt colomenc.

La plantilla passarà les pro-
ves mèdiques a primera hora del
matí, es trobaran amb el presi-
dent Vicenç García, compartiran
el primer àpat plegats i a les 6 de
la tarda l’equip completarà la pri-
mera sessió d’entrenament al
pavelló La Colina. Aquesta serà
la primera vegada que Ximbin-

ha i Corso, dos dels fitxatges del
club, tinguin contacte amb els
seus nous companys, ja que ni el
brasiler ni l’argentí han pogut ser
presentats encara. Redondo
també ha cridat Arnau Manza-
no, Aleix Besalduch, Marc Elíes
i Chechu del filial per començar
a treballar.

SIS AMISTOSOS PREVISTOS
De moment, l’equip té planificats
sis amistosos. El primer serà el
18 d’agost a Saragossa contra el
Ríos Renovables. Els altres xocs
seran contra el Magna a Pam-
plona, contra el Palma, contra el
Peñíscola i contra el Puertollano
i el Magna a Manresa.
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